

الجمعية العامة الـ144 للاتحاد البرلماني الدولي

نوسا دوا، إندونيسيا 2022 آذار/مارس 2022



C-III/144/A.1 2022 كانون الثاني/يناير 31

اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الانسان

جدول الأعمال المؤقت

- 1. إقرار جدول الأعمال
- 2. الموافقة على المحضر الموجز للدورة التي عقدتها اللجنة خلال الجمعية العامة الـ143 للاتحاد البرلماني الدولي في مدريد (تشرين الثاني/نوفمبر 2021)
 - 3. مناقشة تحضيرية حول القرار المقبل للجنة الدائمة:

الزخم البرلماني لدفع عجلة التنمية المحلية والإقليمية للبلدان التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية ووقف جميع أشكال الاتجار بالبشر وانتهاكات حقوق الإنسان، بما في ذلك تلك التي ترعاها الدولة.

تتيح المناقشة التحضيرية فرصة لجميع الأعضاء للإعراب عن رأيهم بشأن المسائل التي ينبغي إدراجها في القرار. وستساعد المساهمات المقدمة من الأعضاء المقررين المشاركين في صياغة القرار، الذي سيجري النظر فيه ووضع صيغته النهائية في الجمعية العامة الـ 145 للاتحاد البرلماني الدولي في تشرين الأول/أكتوبر 2022.



4. مناقشة حول موضوع دور البرلمانات في التوفيق بين التدابير الصحية خلال الجائحة والحفاظ على الحريات المدنية

أثناء الجائحة، يمكن أن يؤدي تنفيذ التدابير الصحية التقييدية إلى تمديد بعض الحريات الفردية، وقد تتطلب ضرورات حالة الطوارئ تكييف الإجراءات التشريعية العادية.

إلى أي مدى يمكننا تحمل هذا؟ أين هي الحدود بين الحريات الفردية والجماعية؟ كيف يمكن للبرلمانات أن تواصل أداء أدوارها التشريعية والرقابية؟ ما هي الإجراءات التي يمكنها اتخاذها للحفاظ على الحريات المدنية؟

5. انتخابات مكتب اللجنة الدائمة

ستملأ اللجنة الشواغر الحالية في المكتب استناداً إلى الاقتراحات الواردة من المجموعات الجيوسياسية.

6. ما يستجد من أعمال





144th IPU Assembly

Nusa Dua, Indonesia 20-24 March 2022



Standing Committee on Democracy and Human Rights

C-III/144/A.1 31 January 2022

Provisional agenda

- 1. Adoption of the agenda
- 2. Approval of the summary record of the Committee's session held at the 143rd IPU Assembly in Madrid (November 2021)
- 3. Preparatory debate on the next resolution of the Standing Committee: Parliamentary impetus to local and regional development of countries with high levels of international migration and to stopping all forms, including state-sponsored, of human-trafficking and human rights abuses

The preparatory debate provides an opportunity for all Members to express their opinion on the issues to be included in the resolution. The contributions from Members will assist the co-Rapporteurs in drafting the resolution, which will be examined and finalized at the 145th IPU Assembly in October 2022.

4. Debate on The role of parliaments in reconciling health measures during a pandemic with the preservation of civil liberties

During a pandemic, the implementation of restrictive health measures can threaten some individual freedoms, and the imperatives of an emergency situation may require the adaptation of normal legislative procedures.

How much can we tolerate this? Where is the boundary between individual and collective freedoms? How can parliaments continue to fulfil their legislative and oversight roles? What action can they take to preserve civil liberties?

5. Elections to the Bureau of the Standing Committee

The Committee will fill the current vacancies on the Bureau, based on proposals from the geopolitical groups.

6. Any other business

